
Protokoll från Styrelsemöte den 26e augusti 2021. Tornedalingar i Umeå. 
Fysiskt möte Teatercafét, Umeå 

Deltagande: Rita Poromaa, Birgitta Brännvall, Berit Lovén, Ari Hellberg, Jouko 
Kangas, Ove Grape, Tage Alalehto, Anders Emanuelsson 

 

§1. Mötets öppnande: Tage Alalehto öppnar mötet 

§2. Övriga frågor: 3 nya frågor införs. (§6-8) 

§3. Godkännande av dagordning: Dagordningen godkänns. 

§4. Ekonomisk rapport: Ekonomin är god. Föreningen har fått bidrag från 
kommunen och inte haft några utgifter under Covidperioden 2020-2021. Det går 
att söka ytterligare verksamhetsbidrag för tex kulturarrangemang under såväl 
september och oktober. Föreningen har inga skulder.  

§5. Programrådet informerar om kommande evenemang: Datum för årsmöte 
bestäms till 13 November. Vi utgår från rekommendationerna för Covid. Om 
möjligt skall årsmötet hållas i lokal. Program kommer vid separat tillfälle. 

§6. Tage informerar om förbundsstyrelsens arbete: Mycket arbete handlar om att 
svara på remisser från departement. Regeringens beslut om en ny rennäringslag 
är en stor fråga att hantera. De har inte bjudit in de andra minoriteterna och 
enbart samerna. Styrelsen anser att det är viktigt att tornedalingarna syns och att 
dessa grupper måste kunna vara med och kunna diskutera och påverka 
utformningen av den nya lagen. Skogsbruket är också en viktig fråga. Den 
miljövårdande inställningen hos vissa partier, tex Miljöpartiet kan, enligt 
förbundsstyrelsen, misskreditera meänkielitalande grupper skogsägare boende i 
Tornedalen och malmfälten. Regeringen får enligt förbundet inte köra över 
egendomsrätten. Politiska partier med stark miljöprofil kan därmed ses som ett 
hot mot minoriteternas rättigheter att bruka sina egna resurser och skogar. STRT 
står inte bakom EUs miljödekret. De tar tydligt ställning för meänkielitalandes 
ägande och beslutanderätt över sin egen skog.  

Andra frågor:  

Finansiering av personal: Med finansiering följer byråkratiska regler för att följa 
till vad pengarna går tex. Det har funnits en dålig struktur för uppföljning av var 
pengarna gått tidigare. Myndigheterna måste ta hänsyn till att förbundet inte kan 
anställa hur mycket administrativ personal som helst.  

Rasism och diskriminering: I sammanhang där dessa frågor diskuterats så finns 
ingen struktur eller plan.  



Kulturmuséum för minoritetsgrupperna: Frågan om förvaltning av 
meänkielilitteratur har också varit en fråga om var arkivmaterial skall förvaras.  

Polisen: samråd. Förbundet ser till meänkielitalandes intressen.  

STRT: STRT måste öka transparensen och ta tillvara lokalföreningarna och 
deras åsikter i ökande grad. Detta ses som en mycket viktig fråga. Övertorneås 
skrivelser diskuterades. Denna fråga har ännu inte diskuterats i förbundet. 
Frågan är fortsatt aktuell. Ö-Torneå kommer att sammanställa alla svar från 
lokalföreningarna på deras förfrågan om ett omtag av sistlidna årsmötet, den 
sista Augusti. En ny verksamhetsledare efter (Maja Mella) skall också tillsättas.  

§7. Reflektioner från styrelsen över skrivelsen från Övertorneå, Uppsala och 
svaren från nya förbundsordförande på dessa: En åsikt framkommer om att 
representationen från lokalföreningarna måste stärkas nationellt. Stadgarna 
verkar inte stödja ett sådant ökat medverkande. Det finns en uppfattning om 
vissa obalanser idag eftersom vissa lokala platser har representation utan att ha 
en aktiv verksamhet medan något samhälle som har aktiva föreningar inte har 
någon representation. En översyn av stadgarna efterfrågas. Det finns flera sätt att 
se på hur fördelningen skall göras i styrelsen, eftersom det även tex handlar om 
kompetens. Ett stort problem handlar om att fördelningen av pengar är för låg i 
relation till de uppgifter som åligger föreningen i dagens läge. Personal kostar 
pengar och myndigheternas skeva fördelning är svår att hantera i dagens läge. 
Stadgarna måste stödja en verksamhet som kan fungera i samklang med den 
allmänna Tornedalsviljan. Det är viktigt att meänkielitalande syns mer i media 
och att gruppens frågor och befolkning måste synas mer. Meänkielitalande 
måste ha en starkare egen agenda.  

§8. Information om språkkurs: information om erbjudande om språkbad. 

§9. Mötet avslutas. 


